
Protok ł Nr XV/15
Rady Gminy w Wąpielsku

z dnia 30 września 2015 roku

Sesjarozpoczęła się o godzinie 11.00, azakonczyŁao godz. 12.25
otwarcia Sesji dokonałPrzewodniczący Rady Gminy witaj ąc wszystkich zebranych.

W Sesji udział bierze 14 radnych. Sesja jest władna podejmować prawomocne
uchwały.
W Sesji biorą udział: W jt - Dariusz G rski, Sekrętarz _ GrzegorzDzierzyriski oraz
Przedstawiciel Izby Rolniczej Andrzej Murawski, sołtysi

Ad 3.
Proponowany porządek obrad :

1. Otwarcie obrad.
2. Stwierdzenie obecności. $

3. Przyjęcie porządku obrad.
4.Prryjęcie protokołu z poprzedniej Sesji.
5. Podjęcie uchwał w sprawie;

zmian budzetowych
przyjęcia planu gospodarki niskoemisyj nej
zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wąpielsk
przyjęcie regulaminu dofinansowania budow przyłączy wodociągowych dla
mieszkaric w gminy do istniejących gospodarstw domowych
uchylenie i podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Przedszkola
Samorządowego w m. RadzikiDuŻe
podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia pomnik w przyrody

6. Informacj a wojta o podejmowanych działaniach w okresie mię dry sesjami.
7. Odczytanie pism, kt re wpłynęły do Rady Gminy.
8. Wolne wnioski i zapytania.
9. Zakonczenie obrad.

Ad. 4
Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji.
Pan Przewodniczącv poinformował, ZQ protok ł z poprzedniej Sesji dostępny był w
biurze Rady Gminy, a takŻe na p ł godziny przed Sesj ą został vłyŁoŻony na sali
narad,jest r wniez dostępny na stronie Bip Urzędu. KaŻdy zainteresowany m gł się
z nim zapoznać. Przewodniczący Zapytał, cry radni wnoszą uwagi. Nikt z radnych
uwag nie wniosł.
Za przyjęciem protokołu głosowało 14 radnych na 14 obecnych na sali.

Ad. s
- Zmiany budzetowe zostały przedstawione przez Skarbnika Gminy Jolantę



Rzeszot.
NastąpiŁo zwiększenie planu dochodow i planu wydatkow o dotacje na wybory do
Sejmu i Senatu na kwotę 7.990zł., oraz dla GOPS - u na opłacenie składek na
ubezpieczenia zdrowotne 5.279zł., na zasiłki okresowe - 112.73IzŁ., na zasiłki stałe
II.002 zł.
Nastąpiło takŻe zwiększenie planu dochod w: dochody Z najmu i dzierŻawy
3.000zł., dochody z podatku rolnego od os b prawnych - 300zł., dochody z tytułu
podatku od środk w transpoftU ,, pozostałej działalności UG'' paragraf ,, mat eriały"
kwota 6.700zŁ.. Zwiększenie planu dochod w Z tyt. wniesienia opłaty za
poszukiwanie i rozpoznawanie złoŻ ropy naftowej I gaZU _ kwota 6.705,70zł., przy
jednoczesnym zwiększeniu planu wydatkow na promocję jednostek Samorządu
terytorialnego _ 5000zŁ. mtn ( Informator Samorządowy Gminy Wąpielsk) i planu
wydatk w na wynagrodzeniach bezosobowych pozostałej działalności UG
1,.705,70zł.

Treść uchwały przedstawił Pan Przewo dniczący.
Zaprzyjęciem uchwĄ głosowało 14 radnych na 14 ohecnych na sesji.
Uchwała Nr Xvl53 lI5

- p. sekretarz: Plan gospodarki niskoemisyjnej opracowaliśmy Z uwagi na fundusze
unijne, kt re Są skierowane na termomodernizację. Abyśmy mogli je ottzymac
musieliśmy sporządzic w/w plan. Plan ten zostanie umiesz ezony na stronie
internetowej Urzędu Gminy Wąpielsk. Termin uchwalenia tego planu mrja
30.09.2015r.. Sumy koszt w, kt re zostały ujęte w planie Są teoretyczne.
Najprawdopodobniej będą one mniej sze niŻ pierwotnie zakładaliśmy. Plan zawiera
takie inwestycje jak: termomodernizacja budynkow, kt rych właścicielem jest Gmina
Wąpielsk' modernizację oświetlenia ulicznego poprzez wymianę starych lamp
ulicznych na nowoczesne energoo szczędne lampy LED w Gminie Wąpielsk, budowę
ściezek rowerowych, ogniwa fotowoltantczne lub instalacje solarne na budynkach
uŻyteczno śc i pub licznej .

p. Szteler: Niekt re urzędy i budynki uŻyteczności publicznej w Brodni cy juŻ z tych
funduszy korzystają.
p. w jt: owszem, ale są to środki Z poprzedniego rozdania. Nowe terminy naboru
wniosk w nie były jeszcze ogłoszone.

Treść uchwały przedstawił Pan Przewo dntczący.
Zaprzyjęciem uchwały głosowało 14 radnych na 14 obecnych na sesji.
Uchwała Nr XV/ 54lI5

- zmlany w Wieloletniej Prognozie Finansowej przedstawiła p. skarbnik; Nastąpiło
zmniejszenie deficyfu o 10.000zł, oraz zostaĘ uwzględnione projekty Z gospodarki
niskoemisyjnej na kolejne lata i w tym zakresie Prognoza zostani e Zmlęniona.

Treść uchwały przedstawił Pan Przewo dntczący.
Za przyjęciem uchwĄ głosowało 1 4 radnych na 14 obecnych na sesji.



Uchwała Nr XV/ 55lI5

- przyjęcie regulaminu dofinansowania budowy przyłączy wodociągowych dla
mieszkaric w gminy do istniejących gospodarstw domowych:
p. w jt: opracowane zostały zasady przyłączy nowych odbiorc w. KaŻdy
zainteresowany będzie musiał ponieść koszty stałe, ktorych całkowita kwota
wyniesie ok. 1500 Zł. Pozostałe koszty Są za|eŻne od długości węŻa. Wykop naszą
koparką na 100m. To koszt 300zł. , I00złl100m robocizna. Gmina dofinansuj e 5Oo/o

koszt w wykopu i robocizny.Istnieje teŻmoŻliwość rozłoŻenia tych koszt w naruty.
p. sekretarz: Inwestorem jest kaŻdy zainteresowany a gminamoŻe go tylko dotować.
p. Szteler: Na Komisji Budzetowej ustalono dofinansowanie na 30%.
p. Albrecht: Jeśli rodzinajest skrajnie biedna to jak ma zapłacic?
p. sekretarz: GOPS będzie takie rodziny sprawdzać i będziemy starali się
wypracować korzystne rozw tązanie.
p. Szteler: a kolejność w jakiej będzie przyłączanie?
p. wojt: po podjęciu uchwały naleŻy zwołac zebranie Z osobami zainteresowanymi.
Istnieje mozliwość rozłoŻenia zapłaty na raty. \

Treść uchwały przedstawił Pan Przewo dniczący.
Zaprzyjęciem uchwĄ głosowało 14 radnych na 14 obecnych na sesji.
Uchwała Nr XV/ 56115

- uchylenie uchwały w sprawie utworzenia Przedszkola Samorządowego w m.
Radziki Duze.
p. sekretarz: konieczna jest zmiana ostatniego paragrafu w uchwale, poniewaz
wchodzi ona w Życie z dniem podjęcia. Trzebatakże przesunąć termin otwarcia na 1

listopada.

Treś uchwały przedstawił Pan Przewo dniczący.
Zaprzyjęciem uchwały głosowało 14 radnych na 14 obecnych na sesji.
Uchwała Nr Xvl57 lI5

- ustanowienie pomnikow przyody:
p. sekretarz: Z taktm wnioskiem wystąpiło Nadleśnictwo Skrwilno. Chodzi o dęby w
m. Długie I i Długie II. To 9 sŻuk drzew.

Treść uchwały przedstawił Pan Przewo dniczący.
Zaprzyjęciem uchwały głosowało 14 radnych na 14 obecnych na sesji.
Uchwała Nr XV/58 /15

- podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Przedszkola Samorządowego w m. Radziki
Duze.



Treś uchwały przedstawił Pan Przewo dniczący.
Zaprzyjęciem uchwały głosowało 14 radnych na 14 obecnych na sesji.
Uchwała Nr Xvl59 lI5

Ad 6. odbyĘ się Dozynki Powiatowe AGRA 2015, fld ktorych druĘna wymiatacry
reptezęntująca Gminę zajęŁa 4 miejsce. odbył się konkurs wieric w dozynkowych.
Starostą dozynek został p. Szeler. Gospodarstwo rolne p. Piotra Czarneckiego z
ŁapinoŻka zdobyło vłyrożruenie. oSP Radziki Duze otrzymało wentylator
oddymiający.Została zakonczona budowa drogi w kierunku Lamkow|Zny.
opracowywana jest r wniez strategia LGD. WciąŻ moŻna zgŁaszac propozycje
inwestycji, kt re będą realizowane prZezLGD. W dniu 9. 10. 20I5r. w hali sportowej
w Radzikach Duzych odbędzie się konferencja promująca wspieranie rozwoju
obszar w wiejskich i rolnictwa poprzez dziaŁania PRoW 2014-2020 otgartizowana
przez Urząd Gminy przy udziale Kujawsko - Pomorskiego oddziafu Regionalnego
Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa. Jest r wniez propozycjaotwarcia
przedszkola w Długiem. \

p. Duda; MoŻe warto byłoby podzielic dzieci pomię dry przedszkole w Radzikach i
Dtugim.
p. Karpiriska: czy istnieje mozliwość, aby na doŻynki kaŻde sołectwo przeznaczało
jakąś kwotę?
p. Bzinkowski: KaŻdemu sołectwu zwt ci się to w kolejnych latach. MoŻna
Zaproponować procentowy udział kaŻdego sołectwa w doŻynkach.
p. wojt: kaŻde sołectwo ma inny budzet i kaŻde dokłada tyle ile moze. Nie moŻna
narzuca konkretnej sumy ani procentowo ani kwotowo. To mieszkancy danego
sołectwa zdecyd.'ją na co mają zostać przeznaczone pieniądze z funduszu sołeckiego.
p. Adam Jabłoriski:V'rąŻy pogłoska, ze Gmina Radomin brała od nas wodę na jakich
zasadach?i czy za nią zapłaciła?
p. sekretarz: na granicy mamy licznik i go odczyfujemy. Gmina Radomin miała
awarię i dlatego pobierała od nas wodę.
P. Jabłoriski: ale na jakich zasadach?
p. Sajn g: Nie ma w tym przedmiocie jeszcze Żadnej faktury.
p. Duda: p. Wojt powie, ze Radni się nie zgodzili na poŻyczanie wody i muszą za nią
zapłacic.
p. sekretarz: koszty wody są roŻne w kaŻdej gminie.

Ad.7 .

Przewo dntczący udostępnił pisma, kt re wpłynęły do Rady.

Ad. 8.
Na pytanie o remont w Urzę dzie p. wojt odpowi edział, Że taki remont jest planowany
ale pracownik na razie skoriczył remont pomie szczenia w GOPS_ ie i zacznie remont
ptzedszkola. Prace będą jednak prowadzone sukcesywnie.
Na pytanie o p|aŻe nad jeziorami p. sekretarz odpowi edział, Że tereny wok ł jeziora
Są prywatne i nie ma przy nich naturalnej pluŻy a zrobtenie sztucznej wiąŻe się z



kosztami.
p. Duda: czy istnieje mozliwość ustawienia wiaty na przystanku PKS w Radzikach
Małych atakże zbudowanie chodnikana drodze Radziki Duze - Radziki Małe?
p. Grzybowski; czy moŻna namalowaÓ pasy z drugiej strony hali sportowej?
p. Rutkowski; w sprawie wyj azdu do Zawoi
p. wojt. Pojechało 16 os b
P. Duda: Cry istnieje mozliwość wybudowania drogi ŁapinoŻek ŁapinoŻ? I
dlaczego nasza nowa szosa tyle kosztowała?
P. w jt: Projektant zaczął pracę nad budową tej drogi. Co do koszt w to Są ona
za|eżne od sposobu , techniki wykonania orazuŻytych materiał w.
p. Szteler: Konieczne jest spotkanie Komisji Gosp odarczej w celu opracowania
pomocy dla rolnik w dotkniętych SuSZą. Najlepsrym wyjściem byłoby umorzenie
podatku rolnego.
p. Duda; Z tymi wnioskami jest roŻnie. Nie moŻna jednemu rolnikowi umorryć a
drugiemu w identycznej sytuacji nie umorzyć. Trzeba jasno określić zasady, aby
nikogo nie skrzywdzic.
p. wojt: Z slJszą zamieszanie jest duŻe. Nie została ogło5zona klęska suszy. W wczas
moŻna by umarza podatki bo paristwo by je zrekompensowało. Gmina w ruzie
trudnej sytuacji materialnej , kaŻdy rolnik moŻe złoĘc wniosek o umorzenie raty
podatku, kt ry zostani e rozpatrzony indywidualnie do kazdego przypadku.
p. Szteler złoŻył wniosek o zwołanie Komisji Gospodarczej iBudzetowej.
Za przyjęciem wniosku głosowało 12 Radnych na 14 obecnych na sali, dwie osoby
były przeciw. Wniosek został przyjęty.

Ad. II Zamknięcie sesj i.
Godz. IŻ.25

Protokołowała
W. Krauza


